
 

Plenkovićeva Vlada skriva potpise koje su proglasili nevažećim od GI Narod odlučuje 
 

“Građanskoj inicijativi Narod odlučuje nisu bili omogućeni uvjeti uvida u više od 40.000 

potpisa za 1. referendumsko pitanje koje su Ministarstvo uprave i Kuščević proglasili 

nevažećima”, rekla je na konferenciji za medije Natalija Kanački, članica Organizacijskog 

odbora GI Narod odlučuje.  

 

Kanački je istaknula da je ovo jedna obična izložba potpisa čiji je cilj bio prezentirati potpise 

bez mogućnosti da se proglašeni nevažeći potpisi proglase valjanim, ukoliko se utvrdi da ga 

netko drugi može pročitati ili se utvrdi neki drugi propust Kuščevićevog povjerenstva. 

 

“Izričito nam je rečeno da čak i potpisi koje u Povjerenstvu nisu uspjeli pročitati, a za koje su 

ljudi osobno došli u Apis potvrditi da su to njihovi potpisi - njihovo ime, prezime ili OIB, kao 

što je gospodin Zrno, da takvi potpisi neće biti uvaženi i neće biti proglašeni valjanima, 

nego će biti nevažeći”, naglasila je Kanački.  

 

Cilj ovog cirkusa nije bio da se utvrdi što je bila volja građana koji su dali svoj potpise 

nego da se provede Plenkovićeva volja da se spriječi referendum koji bi promijenio 

način na koji mi, građani, biramo svoje predstavnike, rekla je Kanački.  

 

“Cijela lakrdija koju je Kuščević organizirao je zapravo velika sramota hrvatske države. 

Tijekom današnjeg službenog sastanka članovi Povjerenstva su više puta mijenjali 

odgovore na pitanja predstavnika GI Narod odlučuje o diskvalifikaciji potpisa i 

uvjetima pod kojima će se vršiti uvid”, rekao je Luka Mlinarić, koordinator GI Narod 

odlučuje. 

 

“Saznali smo da ni povjerenstvo ni Apis nemaju podatke na temelju kojih tvrde da je 

riječ o nevažećim potpisima - nemaju kontrolne liste za različite kategorije potpisa kao što 

su koliko je potpisa nevažećih po kategoriji “neispravan OIB”, “OIB ne postoji”, “nečitak 

potpis”, itd. Tvrde da nemaju kontrolne liste navodno nevažećih potpisa, koje se navode u 

Izvješću Ministarstva uprave (str. 16.), jer su ih uništili. Kada smo ih pitali može li se iz 

evidencije potpisa koju Apis ima filtrirati točan broj nevažećih potpisa pod tim kategorijama 

rekli su da to vjerojatno mogu, ali ne smiju. Dakle, u ovoj situaciji nitko ne zna, primjerice, 

koliko je navodno nečitkih potpisa ili potpisa koji imaju upisanu krivu znamenku OIB-

a”, zaključio je Mlinarić.  

 

Mlinarić je naglasio da su pokušaji manipulacije otišli toliko daleko da je usred sastanka g. 

Ivan Zvonimir Čičak rekao da ga je navodno Kuščević nazvao i poručio da će se svi potpisi za 

koje utvrde da su neutemeljeno proglašeni nevažećima, proglasiti da su važeći. “Gdje je bio 

HHO kada smo zahtijevali promatrače i transparentnost od ministra Kuščevića i njegova 

povjerenstva”, pitao se Mlinarić. 

 

Tvrtko Krpina, koordinator GI Narod odlučuje, je istaknuo što je  GI Narod odlučuje zatražila 

kako bi mogla sudjelovati u uvidu u navodno nevažeće potpise: 

 



 

1. Povjerenstvo koje će imati ovlasti, ne samo pukog pokazivanja navodno nevažećih 

potpisa, već revizije svih nevažećih potpisa u važeće, ako se ustanovi da je došlo do 

nepravedne diskvalifikacije potpisa 

2. Da se GI Narod odlučuje omogući uvid u Registar birača u onom obliku koji je 

potreban (ime i prezime, OIB) 

3. Da se prije same revizije omogući sastanak na kojem će se prezentirati kako će se 

vršiti revizija 

 

Podsjećamo da prema Izvješću ministra Kuščevića GI Narod odlučuje za prvo referendumsko 

pitanje nedostaje 3290 potpisa potrebnih za raspisivanje referenduma, odnosno 0,88%, a za 

drugo referendumsko pitanje nedostaje 7571 potpis, odnosno 2,02%. 

 

Konferenciju za medije GI Narod odlučuje možete pogledati na sljedećoj poveznici: 

https://www.facebook.com/narododlucuje/videos/1798520630256589/  

 

 

https://www.facebook.com/narododlucuje/videos/1798520630256589/

